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15 Mr~ . 

1 6 Q. 

j 7 1\. 

2 

ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

{VIR. SPADE: Okay. We're back on the 

record. It's Thursday, January 29, 11:07 A.M. 

And how many jurors do we have present? 

GRAND JURY SECRETARY: Ii .Jlr.·.if.IIJ'lnUmD.i1$h 

.m, &ftlUJII. ft_ ........ 1 ... 

lVIR. S P AD E : 

The Commonwealth has recalled Anthony 

Cardinal Bevilacqua as a witness. 

ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA, 

having been previously Svlorn, 'rJas examined and 

testifjed as follows: 

SPADE: 

Good morning, Cardinal. H 0 vJ are you? 

Good morning. How are you? 

1 9 H (j Tl 0 r <'1 b 1 e G IrJ end 0 1 Y n B rig h ton 0 e c en! be r 4; i s t hat. cor r P. c t ? 

20 

21 

22 

,.) L 
..... J 

1\. 

Q. 

1\. 

(,1. 

1\. 

I appeared before her. Yes. 

1\ n cI ;-; he e :-: p 1 a i n P. d 1. 0 yo 1I fl t t h r!t. t i 1lI (' Y () U r' r j 9 h L s ? 

Y('S. 

l\ II d Y () U U n de r s tan d t h f'11\ n () Itl . .' 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL. BEVILACQUA 

2 A. Yes. 

Q. And one of your rights is that you can have a 

4 lawyer present with you; is that correct? 

5 A. Yes. 

6 Q. Okay. And you do in fact have your lawyer present? 

7 A. Yes. 

8 MR. SPADE: Counsel, could you identify 

9 yourself for the record. 

10 MR. HODGSON: Yes. My name is Clark 

11 Hodgson. I practice with the law firm of Stradley, 

12 Ronan, Stevens and Young her:e in Philadelphia, and 

13 I represent Cardinal Bevilacqua. 

14 MR. SPADE: Okay. 

15 BY MR. SPADE: 

J 6 Q. And, Cardinal, just for th~ record I'm sure that 

17 your counsel made you aware, but on Janllarv 12 of 2004 our 

19 indicating which file::; ,vB wou]d t'0. taJking about today and 

2 ] due u rn f' n t :; Ll,;, t W (! I." nul d h {' 1 () () k i [\ lJ ,'It; j s 1 hilt cor r e c t ? 

1\. 

v. 

2.1 1\. did. 

1\ 11 d v] (~ d j d til il t rI~; i 1 c" 1I r L C' s Y L u y () 1I i1 n d 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVIL~CQUA 

2 also in an effort to speed this process along. 

A. Yes. 

4 Q. Okay. Now, Cardinal, the first group of documents 

5 that we're going to be looking at, J put them in front of 

6 you, and I'm going to just go with a group of documents, 

7 GJ-II02, GJ-ll1, GJ-I099, GJ-I097; and again, Cardinal, 

8 these are marked -- I'm sorry. Flip over the first two, 

9 the first two exhibits. 

IO No'vV, cJ I) you h a ve G J - 1 1 0 2 i. n fro n t 0 f you the r e ? 

11 In the upper right-hand corne.c. 

] 2 HR. HODGSON: 

1 -, _ J THE WITNESS; Yes. 

14 BY MR. SPADE: 

15 Q. Okay. And I'm not going to refer you to these 

J.6 individual documents, Cardinal. I'm jusL stating for the 

]7 record which ones we're going to Le discussjng fJrst. 

19 A. Yes. 

20 Q. Ten ninety-seven, eleven huncJrcd, t.en nincty-eiqht, 

2 ] (~ 1 eVE! n .. 0 .. 0 n <:', G J - 1 J ] ,on e f 0 U r l. ,,~ r 1\, 0 n (~ f i f tee n, and 

22 f::l.~ven··o· thr.ee. 

23 No\v, C"!Cdi.l~.'\l/. Lhf"!rc! mi1Y 11.' ,\ (·C't:i'J(~ dOclllllf~nLs ill 

7 4 t h iJ t fir s t p i 1 (~ t h <1 tId i d n ' l. n ~ I (' r l ( I, t. 1I t (j q cd TI, J' m TI 0 t 

l'nt illsl 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 putting on record the ones that we're going to refer to; 

3 and if you need to look at any of the particular documents 

4 to refresh your memory or to follow up along something 

5 that I said, I can refer you to specific documents. 

6 A. I can't say I remember everything I read. 

7 Q. No, I understand. I understand. 

8 Cardinal, this group of documents establishes 

9 that well, back in the fall of 1991, let me first ask 

10 you, do you have any memory of an investigation that was 

11 

12 

13 

14 

15 

17 

19 

conducted by the Archdiocese into a seminnrian by the name 

Ilm~~~_ 
of ani. ,I~"? 
A. I had a vague memory of it, but then this refreshed 

it. The documents did. 

Q. Okay. So looking at the documents refreshed your 

A. Yes. 

I 
.... ~;-' : .. ~ . .,:-,. .. '-. . - ~ 

f " "'., .. 
were that he had engaged in homosexuaJ 

2 0 act j v j t y a t. the s em ina r y and had m n d R C e r't a ins tat e men 1. s 

2 1 all I \ f~ ::-; ern ina r y t hat \oJ ere calI e din t 0 que s 'l ion? 

22 1\. Yes. 

23 

24 t \ c: J \ d " j (' J' (; J 

•••••• W <'1 S h r (lLJ qh t toy () u rat, ten t jon by IvIo n s j q nor 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 Daniel Murray? 

3 A. Yes. 

4 Q. And he was the dean of the semin?ry at that time? 

5 A. Yes. 

6 Q. Okay. And, Cardinal, do you remember what your 

7 response was when this was brought to your attention by 

8 Monsignor Murray? 

9 A. Well, an investigation was carried out. 

10 Q. Okay. And who did you delegate to conduct this 

11 investigation? 

12 If I recall, it was Monsignor Molloy, who was the 

13 Vicar for Administration office. 

14 Q. Okay. And do you also remember giving at that time 

15 Monsignor Cullen any responsibility in the investigation? 

16 A. Well, he would oversee it, you know. 

17 Q. He was to 0verSAP the inv0stigatl0n? 

19 Q. Okay. And fvlonsignor fvlol Loy repnrtp.d directly to 

20M 0 f} s i q r. 'J r C 1I 1 J e n C:I t til () t t j m e f r: () r r I" r I ';' 

2 1 l\ . C()!.-rf~ct . 

22 (! . 

23 

24 •• "JII,. ,1 I ) (~<J ( ~ d i\{'! j vi! i (. !.; i:! I I\(· ~~ ( . mil! <1 r y, t il il t j! 

25 
T LMM.\l''''"'-IMIL 

. cam f.' l () .1 i q II L t h a WA&TFFR~.'l 'I. I f r- ( \ \11 t I \! ~ Lj nlf, t hi) t. he 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 was eleven years old until approximately his second year 

3 in the seminary at Saint Charles, had been sexually abused 

4 by a priest by the name of Stanley Gana? 

5 A. It was brought out in these records. 

6 Q. Okay. 

7 A. That there was accusations made. 

8 Q. Okay. 

9 A. That Father Gana had abused hi.m. 

10 C! . Okay. Now, do you have a specific memory going 

11 back to the fall of '91 of learning tha~ an allegation had 

12 bepn brought to your attention that Father Gana had abused 

13 •• 1 •• 

14 A. I can't recall that until I read this, you know. 

15 IL's hard for me to recall that. 

16 Q. Okay. But looking at the document refreshed your 

17 mpmory? 

19 Q. Okay. And, sir, do you remember that the 

20 al1~~gaLions came to light, that il VIas l>rnught. to 

2 1 H(ln::;ignor Holloy's attention and Monsignor Cullen's 

aLtcnl:ion I,,··l.' ~.~~.·""""II. t. haL" ~II It a d to], d so m (~ 0 the r-

(In'l~ 

25 1\. 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 Q. 4filIti:J7.J!illlllttf That Father Gana s exua 11 y abu sed him 

3 when he was eleven years old? 

4 A. I saw that in here very cl.early. 

5 Q. OY.:ay. And did you also see in the documents that a 

6 priest of the Archdiocese by the name of 

7 ~..,~ had a 1so reported to Mons ignor rJIurray tha t h~ 
11 

8 knew that Stanley Gana had abused ? 

9 A. I recall reading that in the documents. 

10 Q. Okay. As a result of lookjng at these documents, 

11 do you have a memory of learning that at that time in the 

12 fall af 1991? 

] 3 l\. From readinq these documpnts, I you know, it 

14 brought back the memory, but some of this was not always 

15 given to me while it was going on. 

16 Q. Okay. 

17 A. S 0 S (l m e 0 f t his ~J a sac t II ;1 J 1 Y n e \J tom e . 

19 roported to fvlonsignor tvlolJoy that h(~ found the seminarians 

20 t () he C J: E~ cJ j h J (!, 1. haL j:-;, ~ .... 

2 ] 

2 J ~; h;1 t- f • ( I VJ i t I, 1 It (. 11\ t It ;1 I. F il L II (~I' G :\ n .\ It i 1 (i i1 I ) LJ !'-; \~ d h i III ';' 

24 1\. 

(I k.\ V . i 1I !-; t II r j (~ fly , 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 C 0 U 1 ("1 ~r .~ 11 1 0 0 k t 0 tr! a r d 5 the b a c: k 0 f t_ hat f j r oS' t set 0 f 

3 documents, GJ-115, which is a December 19, 1991, memo to 

4 the file from Reverend William J. Lynn? 

5 A. G.]-lIS? 

6 Q. G,] -115. Cor rec t_ • Grand jury one fifteen. The 

7 marking is in the top right-hand corner of the document. 

8 I think you're too far into it. It's about the tenth 

9 document from the top. 

10 A. I have that. 

11 Q. Okay. So just referring to the third full 

12 paragraph of that document -- and again, this is a memo 

13 from Father Lynn to the file regarding an interview that 

14 he had had with Monsignor Murray. 

15 In the third paragraph, F~ther Lynn writes: "DAM, " 

16 referring' to ~'Ionsignor ~Iurray, "stated that he wanted t~o 

17 

19 

20 

share something with us in the beginning. DAM helps on 

I 

is involved 

told DAtvI thaL 

1iMJl'IA 
and "IMP. vlo u 1 cI 

Fat her ~) tan 1 e y G a n ,1 

re fer 1'.0 .1~;iI1 
2 1 7 ' __ '1; ] s t hat rig h t Car din a. 1 '? 

22 A. Yes. 

(J . o k i'1 Y . " I ~ 0. a 1 sot old D l\ HIll en' 5 :-; il fl Y VJ It c r (~ t r O!ll 

I. 
La ninE:' priests jnvolvccl VJit.11 .~ 24 I (111 r-

2') ~;uirl things such a.s who do YOll think helps hint afford iI 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 BMW or pays for all his trips? did not 

3 give DAM any other names. DAM has a concern that Father 

4 Gana has invited other seminarians to his rectory 

5 recently." 

6 Cardinal, what I wanted to ask you is: When you 

7 reviewed this document in the last couple of weeks, did 

8 that refresh your memory as to these allegations that 

9 

10 of Father Gana 

made, specifically about 

being involved with -- I'm 

the allegations 

l'Wim .. 
sorry - - J •• , .. :a 

11 • IlitM& be i ng invo l'led with anywhere from f ou r to ni ne 

1 '1 
.L "-

, ") 
.t,J 

prieSLs? 

A . It doesn't refresh my memory in the sense that I 

14 may have had a memory of this, that this material was 

15 actually shown to me. 

16 Q. Okay. 

J 7 A. Bul I read thi s material. 

19 A. No. 

20 Q. of 'dorryjfl9 about that;' Okay. 

21 (:ardini'l] I js jt. true that jn your relatjonship with 

2 2 f\'! (J 1\ :; j C:Pl (l r C u J 1 e TI Cl II d t. 11 ! ~ n 1 a t E~ r D j s h CJ [l CuI 1 e 11 I and J' III not 

2\ ~; i1 Y j 1\ q L h cit the s (~ w':: ret It (~ (! x act. w 0 r d f~, but. ear 1 yon j n 

2 ~J i!!le! ll)1 L hilt YI.IU nlt'a n \ 11 r i nil U) lilY ':ll Lpn l i. on a 11. fit;) j (l)-



1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 things that you know could cause problems for the 

3 Archdiocese? 

4 A. I don't recall saying that, but if I did say it, 

5 probably that's what it refers to, being major things. 

6 Q. Okay. So it's accurate th~n that you made 

7 MonSignor of Cullen aware from the beginning that you 

8 wanted him to keep you informed about major problems --

9 A. 

Q. 

Yes. 

-- or issues within the Archdiocese? Okay. 

11 

10 

11 And "dould an allegation that a seminarian at Saint 

12 Charles Seminary was involved with four to nine priests in 

13 sexual relationships, would that be something that would 

14 fit your criteria of something major, that you would want 

15 to be informed of? 

16 

17 Q. 

Oh, I would think so. 

Okay. So is it likely then, sir, that at that time 

19 attention? 

20 A. I can't say that because I cannot sny that this was 

21 brought. to the attention of Monsifjnor Cullen. 

22 

23 

24 

Q. 

A. 

Q. 

OkAY· 

'I'hj s les t imnny. 

Okay. Do you knnw whntlll:!r Iv;(j!l~: i ']1\(\1 eu]] 1:'1\ qavr_' 

25 the samf~ djreclivl~ to MOTlsjgnors Mo]loy and Lynn, that h!-! 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 wante0 them to inform him of all major problems or issues 

3 in the Archdiocese? 

4 A. I do not. 

5 Q. Okay. 

6 BY MS. McCARTNEY: 

7 o· Cardinal, if the Secretary for Clergy, the person 

8 that was the author of this memo, if they were doing their 

9 job competently, would that be information that they would 

1 0 h a v e 5 h are rj \.! i t h [vI 0 n s i g nor C u 11 en, g i v e nth e mag nit u d e 0 f 

11 t.he informati.on that was given to them? 

] 2 A. I can jus t say I hop e the y vI 0 11 1 d h :'1 V e c:I 0 net hat .. 

13 () . So in your estimation, this information is of a 

14 serious nature and information that, if the Secretary oJ: 

15 Clergy ,-len:: doing their job properly, should have beeTl 

16 t, r 0 U fJ h t t () the a to ten t ion 0 f Mo n s i g nor C tl 11 e!1, \1 h (l the T\ 

J7 WOlllrl hav0 been vested with the responsihility of hrinqing 

1 9 A. I don' t k now w hat his - - you k n 0 vI • 

20 u· I'm not asking you, Cardin;}J., jf it happened. 1 'm 

:.: 1 II ::; j.. i It q Y I 1 IJ 

22 1\ . 'I'1t'~r(~ \vf~re several phrClsPs to your quc!:-.Lion. 

23 (lk.\ Y . If your Secn:tary of C.lf!rqy vJ('n~ cloiTlq th(~ir 

24 .i (Ii) I' r ( , I )I , r ] Y d it (\ t I: (\ Y )"C} (- P i v e cl 1. It ".' i II I (, nil it 1 i (Ill W II i (" 1\ j
o (. 

0' 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 the attention of Monsignor Cullen? 

I can't speak for them, honestly. 3 

4 

A. 

Q. I'm not asking you, Cardinal, to say whether or not 

5 they did it, because you can't speak to that, but in your 

6 mj.nd, in the way that the Archdiocese ran, if it was 

7 running effectively and this information came to your 

8 Secretary of Clergy, should they have passed that on to 

9 Monsignor Cullen? 

LO A. All I can say, I would have hoped they did pass it 

11 on. 

12 Q. Okay. And you would have hoped that because that 

13 would have been the type of information that should have 

14 been passed on, correct? 

15 A. Ordinarily yes. 

16 Q. Okay. And again, if that information had been 

]7 passed on to MonSignor Cullen, you would have hoped that 

19 

20 

A. I don't know if he would have done it right away. 

He nltly want to say where are the names? There's nothing 

21 else giveJl except Lhtlt ullegat.ioTl, and jt's really -- you 

23 Q. But. ol some point jn timp, Cardil!al, that 

24 jnto!:Illtltjofl, jf th(~ org.)nj~·.ilLiI)JlitJ r~tructurc! was workinCj 

2 5 t lw 1r-1 a y t hat. y n II II a d f' n v j ~; ion e d j I w () r kin q, j L w 0 u 1 d h a v c 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 made its way to you, given in the serious nature that 

3 we're talking about, correct? 

4 A. Well, I would have hoped that it would have been 

5 brought to my attention. 

6 Q. All right. Thank you. 

7 BY MR. SPADE: 

8 Q. Cardinal, do you still have one twelve before you? 

9 A. GJ-112? 

10 Q. Yes. 

1] A. Yes. 

12 Q. Okay. Sir, co u 1 d you t IJ r Tl t~) P a 9 pel eve n 0 f t h (:! 

13 document. There's just one thing in this rt0cument that 1 

14 want to ask you about. 

15 A. Page eleven? 

16 (I. Yes. 

1 7 A. Yes. 

l~ paragraph. I'll just read you lh~ first sentence in that 

, 
20 IJar-aq:-aph, becausE! it sheds light. on \111,11. W(:,'v(~ just b('l-'!fl 

21 disclI.c;sjnq in terms of the chain of cornnlc1rl'i or repClrtinq 

22 of information. 

23 QuotE!: " J E iv, ," and t h cJ t w () II ] d h ( , IV! () n :; i q 11 (l r tv! (l.l t Cl Y , 

1\. YE~f~, corrF'ct. 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 Q. " J E 14 s tat edt hat we vJ 0 U 1 d colle C t the i n for mat ion 

3 and present it to Cardinal Bevilacqua with recommendations 

4 that flovJ logically from our findings." 

5 

6 

7 

No Vl! sir I t his doc u men t I G oj - 1 1 2, it' 5 a me mot 0 the 

file from Father Lynn regarding his jnterview with 

T I t')'\ f'Y\ '1 ,_11 •• :_,_:.0 ..... " da ted December 10 0 f 1991; and I 1m 

8 jus t 5 how i n 9 itt 0 you be c a use VI e ' it e [I e E~ n dis c u s sin g w hat 

information would have come up ~{OU a~ct what information 

10 .... !Ol!]c] nflt hav:=:. 

11 I mean, you would agree Vlith me that, you knoH, 

12 based on v!hat Father Lynn wrote here, that there was 

13 informatjon regarding the 
T/I11(Y~ 

InvestiCjation into "ld ltn7I" 

1 4 , •• mpurfl II!IIiIw t hat was be i n g s h are d Itj i t. h y'J U, cor r e c t ? 

15 A. Y t-!S • 

16 Q. Okay. You just can't remember specifically whelher 

1 7 
1,,,,,, ,,~ 

L n for OJ a t ion abo u t t h Po f 0 u r tun j n e, :8."'11'_1111 • II t.he 
. ~.. ~ .. ' 

• , ~ .~.-!: 

involved wiLh four t.o nine 

1 9 {ll~ j est. s w a ~-; s h are cI wit h you? 

20 A. Nr. •. 

2 1 (~ 0 S j r, did yo II h a v p f (\ j t h j n l h ceo m pet e n c (! 0 f 

22 fvlfll!sir:lll('r" fvillr-'il)/, !hr· rpclo)" nf tl1(: ~;L'nljll.lry? 

j\ 0 did. 

24 () 0 Ill"orIY· 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 he found the reports of the three seminarians to be 

3 credible and if that information had been reported to you, 

4 that you would have credited that information? In other 

5 Itlorcis, YOll ",]Quld have yoursel f believed that the 

6 allegations were credible, correct? 

7 A. Yes. 

8 Q. Okuy. And, sir, could you just turn briefly, flip 

9 b u c k t. 0 a not her c 0 U P 1 e 0 f e x h i bit s f 0 n·" a r d toG ,} - 1 1 4 9, and 

10 then it's marked in the upper right hand. 

11 A. In back? 

12 Q. Just one or --

13 A. One one four nine? 

14 Q. Yes. 

15 t, . On8 one four? 

16 Q. One one four nine. 

17 A. Would that be towards the back? 

18 Q. Its h 0 U 1 d b e i nth e n ext C 0 U P 1 E~ 0 f doc u men t s, 0 r 

19 maybe if you go to thE.~ ones thdt you'v,,, turned over, jl 

20m! g ! 1 t. bet he J as t. 0 n e 0 f l h e J () ~3 t d () C ,:, men t s 1 rom l h (-~ 

21 bottClnl there. 

22 

23 

21 

~) r: 
~:J 

A. 

Q. 

1\. 

Q. 

I hElve this. 

On.:; (\ n ~) f () 11 r n j n r:~ ':' 

Yes. 

Okay. Sir, v-IllO' f; Y u u r V j (>:J)- I r \ r A;i 1lI.i n j s L r i1 t .i llll 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 or -- I'm sorry. 

3 Before you stepped down as Archbishop of the 

4 Archdiocese of Philadelphia, who was your Vicar for 

5 Administration? 

6 A. You mean Monsignor Cistone? 

7 Q. Monsignor Joseph Cistone. 

8 One one four nine is a memo to the file from 

9 Itl j IIi. am J. L Y n n reg a r cl i n g ani n t e r 'v' 1. e \J \,,1 j t h Rever end 

10 Josf:'ph Cistone, dated September 16 of 1991. 

J 1 Sir, you would agree with me that given the fact 

1 2 t hat yo II a p poi n ted M 0 n s i 9 n (l r Cis t. 0 n 8 t: 0 () n 0. 0 f the h i 9 h f:-~ S t 

13 positions in the Archdiocese, that you h3d faith in his 

14 abilities and his judgment? 

15 A. Yes. 

Hi Q. Okay. T f yo 11 co u I d t urn t.o p n get. tt r e e 0 f t his 

]7 dOCllmpnt, ttl€: spcond paral}raph from t.hp. t.op, I'm q()inq to 

1 9 "Je," and thaL rt~fers to Joseph Cistone, "also said 

20 js a credible witnHss. 23 • had 

21 J i v(~d i [I t.h(~ f~clfl\P l'0ctnry for ('I sumnrpr .3nt! ,Te found tdm 

2.1 

2j .lC il'll I ,.... 
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1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

is too honest an individual to conceive a false story. He 

3 impressed him that the story was not fabrication. 

4 "JC also sta ted that _nllllrn 
5 were clear and precise in their talking with the three 

6 administrators." 

7 So, Cardinal, it's fair to say here that Monsignor 

8 Cistone, who was also interviewed regarding this ,-Im 
9 investigation into activities, himself 

10 weighed in and said that he found thE-' seminarians Hho y,10re 

1 1 reporting the abuse of Gana t 0 bee red i b 1 t': , 

12 correct? 

13 A. Yes. 

14 Q. Okay. Do you remember at that time bejng informed 

]':':1 that Jvionsignor Cis Lone found the ClIJegat.inns of abuse tCI 

16 be credible? 

17 A. No. 

19 your recollf!ction? 

20 [I, • No. 

2 ] Q. Okay. Sir, could you turn to G.J 11(,. 

22 [\ . I h a v { ~ t. II <'I t. . 

23 Q. Okr1Y· 

24 irum Father LYTln n!qi1rtijrl(J (J JIII·t'l.illq ,·;ith :), {'It '" j !~ tIll 1\1 (: '" 

25 [)f:~maLatis, and 



, 
L 

2 

3 

5 

6 

7 

8 

19 

ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

this memQ, the second full paragraph. I'm going to read 

the entire paragraph. 

" CD," w hie h ref e r s to De mat a tis I " vi a saw are 0 f 0 u r 

T, "'" W':1 
interviel,vs Vlith -..and Vias familiar with the situation 

itiliM

, surrounding .. and his leaving Saint Charles Seminary. 

cTEivI," referring to Monsignor Ivlolloy, "ask",~d CO his 
I."",,,,,, 

estimate of a prognosis for.., r::onsldering the fact that 

9 he had bee n sex u a 11 y a bus e d. a san ado 1 esc C; n t. . " 

10 And then I'm going to jumr down. I'm going to skip 

11 one paragraph and jump to the last paragraph on page one . 

12 

13 

14 

.. C L) S t. tl t. edt hat he has bee n imp res sed ,-J j t _ It the h () n est y 
r. 
II~M'1 

vJ j t h w hie h..,. has de a 1 t wit his sue sin his 1 i f e . CD 

1'l'\1m'1 
staled that'" m!intioned the fact of the sexual abuse by 

15 a priest almost immediately upon entering therapy about 

16 six 'years ago." 

17 D 1 d Ire a d t hat cor r e c t 1 y, Car din (I 1 ? 

19 0· NOW, Cardinal, if you refer to thr. daLe at the lop 

2 0 0 f t It e me m 0, it' 5 J u n ell 0 f 1 9 9 2, c: 0 r r e c t -,' 

21 A. Yes. 

22 Okuy. 

2 3 1~ (! l. l () 1- L (.l (1 Cq 1 • .1 11 n 0. 1 1 0 f ] 9 9 2 t n ~'I c) T1 S i. 9 f1 () r- J J Y n nth Fl 1. 

11M 
24 
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3 have been approximately 1986, correct? 

4 A. Yes. 

5 Q. Okay. And, sir, would you agree with me -- well, 

6 let me ask you first of all. Do you rAmemher as a result 

7 of revie,-;ing these documents, did it refresh your memory 

8 as to whether Monsignor Cullen or Monsignor Malloy or 

9 

10 

[vI 0 n s i 9 nor 
T, l'If\ WI> 'I 

~." . 

Lynn reported to you in the faLl of 1991 that 

had rep () r ted II iss r=~ ;-; \ 1 2l 1 a ~i \ 1 S F! h Y Fat her 

11 CAn" six years prior to that to his therapist? 

1.2 A. I do not that. 

13 Q. II-! 0 11 1 d yo 11 a 9 r e e v.J i t II me, t It a t. the fact. 

T'mm~t_._ 
tha t __ "._.**t!I!&.; r~.~~)() ("ted 

. . . ~ . 
.)t -

.... w', .:.'=., J.4 that; his sexual 

] 5 a b 11 ,c; f! Id i t h j nth e con fin e S 0 f a con f ide n t i t1 1 

16 t.herapist-patjent relationship sL'{ years curlier, before 

17 tllis jnvestigi1Lion came to light., wouJdilldicate t.hilt his 

19 fl. (Nu respunse.) 

20 Q. 1 /l () L h I ~ r w 0 r d s, lH~ h a cI 11 0 m () 1. i '.' G t () J i c:~ t 0 h i. s 

2 ) t h ,... r i'l r' i ~ L i II i'l P r .i v (] t e r (~ 1 a t jon s hip s j:-: y P 11 r s b e for e h e 

-, r 
<. ) 

TI. 

() " 

( )'.1 II !-: I ~ _ 
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2 Sir, could you turn, flip back another couple of 

3 exhibits, to GJ-119, please. 

4 Do you see that document? 

5 A. Yes. 

6 Q. NOH, sir, this is a July 28,1992, you from 

7 Monsignor James E. Molloy regarding 

8 and is it fair to say -- ,/011 reviewed this 

9 document in the last couple of weeks, correct? 

10 A. Yes. 

11 Q. Is it fair to say, sir, that in summarizing this 

12 document, that this is a report cf Nonsignor t·1olloy and 

lJ Father Lynn's findings regarding their investigation of 

14 whether ••• 1 •••• , had acted out homosexually at the 

15 seminary? 

16 A. Yes. 

17 Q. Okay. Ano also included are t.h2ir recommendaticlns 

19 1\. Yes. 

20 Q. Okay. So they're recommen(\lnq to you what YOll 

2 J s h 0 U 1 d d 0 a 5 are s u 1 t 0 [ the i r j T) v est j 'J a t. inn, cor r e c t ':' 

22 

') ., 
L.. .J 

24 

1'1 • WeI l, t 0 aut. h 0 r i z e 0 the r ~; t Cl cI ( ) t.! 1 j Ii fJ S . 

Q. Okay. 

thirrl page. I I III :i u s t. <J 0 i 11 9 t () r c, ddt It f.~ II i II t h 

25 recommendation. 

y E~S • 
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"The Secretary for C1enr{ is to continue a separate 

investigation concerning the alleged 

reported victimization of~ts an 

Did I read that correctly? 

A. Yes. 

p8rpetrator of the 

adolescent." 

Q. And then, Cardinal, below that, in handwritten 

script, it says: "Thanks. Pursue steps outlined in our 

9 meeting of 7/28/92." 

10 Is that your handwriting? 

11 A. Yes. 

12 Q. Okay. Now, sir, let me just uS]': you. If you can 

13 remember, what did you mean when you wrntp: "Thanks. 

1 4 Pur sue s t E, P sou t lin e din 0 u r me eLi n 9 (J [ ,} u 1 Y 2 8 0 f 1 9 9 2 " ? 

15 A. I can't. recClll that., but it. meClns at least to 

16 ['ursue lhese" 

] 7 o· J two u 1 cl mea n t.O pur sue the S E! n i n,~ r ceo In men d a t ion s ? 

J 8 1\ . Yes. 

19 (). Okay. s () 0 n e 0 f the t rd n q ~-; t hat you d !-} C j d e d a s a 

2 0 r E! ,,; L! J t () f t his III e m 0 a 11 d a s arc S II J. L 0 f tl e j n 9 b r i e [ e rl b Y 

2 ] Mon;-;ignnr Mn].loy and Father Lynn \'Jc:1S thCl\. he SE"CrelClry 

fn!' C]f')"'~IY ~:linllld jnv,,:'sl jqat.e Fa\ 

,,' 11 t ' ( Ii f ' I 

2 ·l ( , 1 ' f ' r I j I . J (', (' ( , l' l' (' r' I ";' 

') r 
L. ,J /\. y (,~:; . 

C(!!"l t.rl dcLcrlllinl' 
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2 Q. Okay. And, sir, when you referred to the meeting 

3 of July 28 of 1992, was that an issu~s meeting? 

A. I can't recall that. 

5 Q. Okay. Given your kno;,'lledge of ho,,j you ran the 

6 Archdiocese, is it likely that that. July 28,1992, meeting 

7 would have been an issues meeting? 

8 A. It's very possjble. 

9 Q. Okay. And again, v!e've gOlle ov,,::r this lerritory 

10 before, but very briefly, at the issues meetings, the 

11 people present were you yourseJf and Monsignor Cullen; is 

12 that correct? 

1 .3 1>. • 1'10 s t 0 f the tim e . 

14 Q. And sometimes Monsignor Molloy? 

15 A. Monsignor Molloy at that time, yes. 

16 Q. Okay. And, sir, just to bt..' cleal~, you Ilave no 

17 independent recollection of that Jtlly 28, 1992, meeting? 

19 Q. Okay. If you can rememhCl", or yOll can just tell us 

20 based on your knowJedqp of how YOll vjOI'~~('d as lhf~ 

22 you and 'lOll rE;vie\tH~d i L, CAn ynu t o.J 1 II'; v:lty y()U djr(~ct.0d 

2 4 F c\ t. It (~r C; i) n .'1 ~. 

25 A. 
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there was involvement by some priest, you know, 

3 outsid~, that I wanted that investigated. 

4 Q. I guess what I'm asking YOu; sir, is: If you could 

5 amplifYI if you can amplify the H0ras in the memo l what 

6 were your concerns at the time or what would have been 

7 your concerns at the time? 

8 A. Well I that there Has a priest lhnt ,..,"15 performing 

9 s~xUCll abuse and had performed them OIl this - on 

1 0 even as a minor. 

1 1 Q. Okay. Soy 0 U vJ ere con c ern e d I t h F.l t. j t ' s f air t 0 S <'l Y 

12 that you were concerned that you had eli: <'lllr~gation that; 

"1 '''''' 11'1/\ '1 
13 Father Gana had sexually abused 7 2 1"1 Ja", starting 

14 when he was eleven years old and that he mnYI Father Gana, 

1.5 at thi"lt timc·: in the fall of '91 1 have belC~!1 flbusinq anot her 

16 minor': 

J 7 1\. 'l'hat.'s right. 

19 i\ . Or could have been. 

20 (,.l. Okay. 

2 1 1\. That'5 Hhy J wanted it d0'10. 

(I . Okay. 1\ n d, sir, C 0 u 1 cI yo 1I r p J {' r t (J I 11 ( ~ v (> r y [j r' !.; I. 

23 ':1r:J V\! Y(lll. It.' 5 c: c! " ,)r 
L ~ I i~ I. II ( . 

,r 
_ .J 
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2 A. Yes. 

3 

4 

Q. And at the time that this irn-estigation of __ 

brought to light the allegation of sexual abuse 

5 by Father Gana, Father Gana was assigned as pastor Our 

6 Mother of Sorrows Parish in Bridgepo~t, correct. 

7 Where? 

8 

A. 

Q. It's the fourth entry up from th8 bottom on 

9 previous positions_ 

A. Yes. It would have been. Yes. 10 

11 Q. And. sir, do you know from your knowledge of the 

1 2 1\ r c h d joe e s e H h e the r: 0 u r Mot her 0 [ S (I I- r- ,~, "-J ~; had a s c h 0 0 1 

13 involved, whether there was a schooJ at that parish? 

14 

15 

16 

A. 

Q. 

_A. 

I don't recall. 

Okay. 

It was a very small parish. 

17 recollection. 

19 you this first of all 

1 don't hove a 

20 As cl r £-': S \J 1 t (l f maId n 9 1. h i:l t, II I fJI ,tl: i II ~l t. hat 

21 direct.ive cutlinpd jn CJ-] 19 on ,July 2n (II ]992, that the 

23 Clny 

2 4 :i u ,; L W d 11 t 1 () t II \ 1 (' 11 ( 1 11 i t I, I~ .i {' 1 1 Y . 

25 
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2 to ensure th~t the person that you had delegated this task 

3 to, namely, at that time it would have been -- it would 

4 have been Father Lynn, correct, who was the Secretary of 

5 Clergy? 

6 A. 

7 Q. 

8 was. 

9 

10 

11 

12 

fl. .. 

Q. 

A. 

Q. 

What year was that? Please forgive me. 

Well, it doesn't matter who the Secretary of Clergy 

He came in in '92. 

So this was July of '92. 

He would have just come in then. 

So the Secretary of Clergy was Fa~her Lynn, 

13 correct? 

14 A. Yes. 

15 Q. Did you have any procedures in place to ensure that 

16 Father Lynn would follow through on that investigation? 

17 A. Like I say, we had a procedure of how they should 

19 (J. Okay. A policy on what should be done in terms of 

20 investigating allegations of sexual abuse of minors? 

2 1 

22 

1\. 

Q. 

Yes. 

Okay. S a a t t hat tim e j n , I u J y 0 f 1 ~ 9 2, L h f~ 

2 J 1\ r c h u i ace s e 0 f P h .i I a del phi a had i'l v-l L' itt E' n pro c e d u r (C! f til· 

24 allegations of child sex abuse, corn.!ct.~· 

25 A. I don't knm..J if it was written at tltaL time, but it 
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2 was about that time we did write it down, but aside from 

3 being whether it was written or not, there was that 

4 policy. 

5 Q. Okay. 

6 A. When we wrote it, it was really a written 

7 articulation 6f what was already a standard policy. 

8 Q. Okay. And part of that rolicy or the substance of 

9 that policy was to outline for the people in the 

10 Archdiocese >",ho were handling these me:tters, namely, the 

11 employees of the Secretary of Clergy's office, how they 

12 \"'c:rf:~ to investigate allegations of A r't-j":'st abusing a 

13 minor, correct? 

14 A. Yes. 

15 Q. Okay. Now, vJ hat I' mas kin 9 you - - I 1I n d e r s tan d 

1G that YOIl had () policy [or hmv the) jnvE~stigation should be 

1 7 c [) n rl u c t e rj, b II t I' mar t u all y ask j n <] y CI \J CI d j f fer e n t 

18 

19 type procedure t.o mak.e sure t~haL the jnvestjgati.on 

2 (l a r: 1. u a 1 J y ...... a S C (l n due t e (L' 

21 F,. djd noLo 

Q. 

2 :l r', Y !VI:". Tvl (: C 1\ H T f'l r-: Y : 

24 <,1. 
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2 tell us, to the best of your recollection, what that 

3 policy involved in terms of inve5tig~tion? 

4 A. Yes. I testified to this before, but I will repeat 

5 it~ 

6 Q. Okay. 

7 A. That when an allegation comes in, the person making 

8 theaccusatinn is immediately called in, and they are 

9 at that time, it would have beRn thA Sercetary for the 

1 0 c: 1 erg y, a rid the y I.-I () U 1 d 9 i vet he ira 1 1 e 9 ,3 t j () It S; and a s 

11 quickly as possibJe after that, the one accused would he 

12 called in and give, you know, Ilis v,-,rsion; and dependinq 

13 on the allegations, if they were considered credible, he 

14 would be sent for evaluation, and the investigation would 

15 continue, depending on what the what the alleged 

16 perpetrator said, and also on Hhat the accuser said, 

17 giving the namp.s ilnrl so on. All of that would be 

19 Q. 

20 P.. The jmmediate steps 'vJollJd hi1ve hpprt sppi1king to the 

22 evaluaLioll. 

"' -. L. .l Q. 

2 4 r c 1 Ll L l' d t 0 F tl L111' r ( ;.1 11 tl t It' j II V f ' :; I i q r II f' d, '>' ( I II It it d iI II 
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2 about these t?llegations? 

3 A. Yes~ 

4 Q. You had an expectation that Monsignor Lynn would 

5 use whatever resources he had available to him to conduct 

6 a investigation that went beyond just speaking with Father 

7 Gana{ correct? 

8 A. Yes. 

9 Q. And that would possibly have been speaking with 

10 people that had been in previous assignments with Father 

11 Gana? I mean, thClt would be somethinq UI2t 

12 A. vJ hat. to") 'J e r he t. h 0 ugh t \-J a S ?l P t, r 0 r l.i i'i 1. "! for h a v in 9 () 

13 complete investigation. 

14 Q. And because you've had the benefit of looking at 

15 these and when the al1eg?lt.iC'IlS cain>:' about. of 

16 would you consider the 

17 jnvestigation that was done on hjm to bF a complete, 

19 Were you satisfied with the nUlnL\Pr- ot ):lp.ople t_hCJt 

2 0 1'/ (0' r €~ ::~ [.' Cl ken to and the d iff ere n t S (I U r.T ~;: ~, L h n. t 1'1 0 n s i 9 11 \) ,-

21 M!)lJoy al\d Falher Lynn went to? 

/\ . 

2] j n v e ,,; l. i q il 1 i 0 11 • III olJH~r 'vlords, lhr.·r!"~·; Ofl'~ .i[lvr~stjCJuLin'l 

2 4 iJ 1\ [/ 11 \. II j~; s t '-I I. \I S j 11 t. h t.' SPill i n <1 I" Y _ 

') [:" _ .J <,) • (' 0 L r .~ c: t . 
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2 That was a very thorough one from reading this. 

3 Q. Correct. That's the one I'm talking about. 

4 lA. Yes. 

5 Q. When allegations came in potential that related to 

~.,.T_,~_ .~ 
6 misconduct on the part of. III "',<':~~ ··., .... !.-t:"·-_·.:~·.:, 

~ ~ . ~<·::.l .. ! ~.... .~, '" "' .. , 

7 you were satisfied with the investigation that took place. 

8 They went and spoke with some of his professors? 

9 A. Yes. 

10 Q. They spoke with other seminarians; they spoke 

11 with 

12 A. Yes. 

13 Q. as many people as they cOllld fjnd. You were 

14 satisfied that that was a complete inv8stigation, corrf~r:l? 

15 A. Yes. 

16 Q. And so given the fact that ynur staff did that, 

17 then they were aware what type of lpvel anrl rompi8teness 

19 A. Yc;:: . 

20 Q. Okay. And the n l h e all e 9 r1 t i (. n sea n1(~ a h 0 u Las a 

22 Cl C t. U i'l J } Y 1) p 1'-: n all \ I ~~ i II (.1 

2 3 vI q 5 f; 1 (. V '.' n y r ,1 \" ~.: n j cl 

24 1\. Yc.'·; . 

25 (J. t I 11 v, il r rl ':' 
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2 And then Monsignor Molloy and Father Lynn got that 

3 information not only from but from other 

4 SO'Jrces--

5 A. Yes. 

6 Q. - - is that right? 

7 A. Yes. 

8 Q. Okay. Thank you. 

9 BY HR. SPADE: 

10 Q. Car din aI, I' III 9 c. i n 9 tom ark c3. n e l,y e x h i bit, and the 

1 1 number I'm 9 0 i n g t 0 han d itt 0 you r j a 11 t n c> \,,' • The 

1 2 Tl U fll h €: r i:3 G J -- 1 1 5 9 . 

13 (GJ 1159 was marked for 

14 identification. 

15 BY MR. SPADE: 

16 Q. Car d i [) a l, the doc u men t t. hat 1 f V E~ h c1 n d e d loy 0 u i s 

17 actually an article that I pulled from the three-volumo 

18 set called Restoring Trust, a Pastoral Response to Sexual 

19 l\l;I1SC, that t.he Archdiocese of Philadf~Jt'hin prOd\lC~~cl L(I 

I 

20 t h i. s CJ ran d jury; and t his Res tor j fI 9 T r II s t cl 0 C 1I men l., t. tlf' 

21 thrf~;" volum€'s you producf~d, actualJy, t\vO voJUlTI0S, t.o tiS, 

2 2 hut L !t f'~ Lit r P. r-~ - V () ] 1.1 m e 5 e t \t-J asp lJ b t j s h (. Ii t) 'I L h " B i !c; 11 () J>~; , 

25 Sc:-:ual Abuse v!as an aLl--hol' commit.Lee formpcl under I.li(· 
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2 allspices of the National Conference of Catholic Bishops f 

3 correct? 

l\ . Correct. 4 

5 Q. Okay. And, sir, you testified previously that this 

6 three-volume set was one of the major sources of knowledge 

7 and guidance that you used in dealing with these matters 

8 of clergy sex abuse, correct? 

A. Yes. 9 

10 Q. Sir, could you -- and this excerpt that I handed to 

1 1 you and marked as GJ-1159 is entitled: " \'1 ill P r i est s 

12 Sexually Abuse After 'Treatment?" It's ~uthored by James 

1 3 .J. Gil.1, Soc i e t y 0 f J e sus and a 1 s 0 Iv}. [)., and it' s a 

14 len-page document, and it comes from Restoring Trust, 

15 Volume two; and, sir, I just wantf)d to show you one 

16 excerpt from this, and it actually comes from page four of 

17 the ducument. 

18 Let me ask you firsL of ~ll: Were you familiar 

19 are you now or at that. li.mp were you familiar with the 

20 v-IO r k 0 f F r1 the r C j I J 0 r lJ r. G i J 1 '! 

2 ] 1\. " IH H'i () f h j m . 

(l. nkil)' . 

23 J\ . 

24 l) . 

1\. 

• 
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2 Q. O).::ay. And recognizing, Cardinal; just off the bat, 

3 so th~t there's no misunderstanding, recognizing that this 

4 document was not produced by the subcommittee until 1996, 

5 although the committee had been working on it since 

6 apprc·:.:im?ltf::ly 1993, but t.his i;JF.lS not produced unti 1 ' 96. 

7 But I just want to read an excerpt from page four, 

8 and this paper in general is about th8 recidivism rate 

9 among sex offenders in general as weI] as sex offender 

10 priests; Clnd b'\/ recidivism, I mea!" wh8th'O':r or not a sex 

11 offender who has sexually abused a minor will do it again 

12 after treatment. 

13 Do you understand that? 

14 A. Yes. 

15 Q. Okay. NOW, on page four, Falhee Gill, Dr. Gill and 

16 Father Gill writes: "For the sake of comparison, it 

17 should be noted that another study, reported by Marshall 

19 17.9 {Jercent and 13.3 percent at: [ollr-YE':lJ:" to1low up fur 

2 0 t. r E' ate d 11 e t e r 0 sex u a 1 and hom 0 sex u a ] p f~ d () li 11 j 1 P. S 

21 respectively." 

And j u oS t. fur t fH' s a k C CJ f (' 1 c1 r j t y a TI d t. (J m i1 k (~ S \I I {' 

2 J 1. h (J t. t. h ~ ~ r e ' s nom .i sun d e r s tan dirt fJ, [I 1-. ( ; ill 11 i1 d a I S II 

2 :' E~ e r 1 i n 1M. D ., and [) r. B e r] i n I ~~ s t t1 {i'{ h () ( I j 11 (i j c' a t f~ (1 l hat 



1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 th~ recidivism rate for treated sex offenders was 1.2 

-:> 
J percent. Okay. And then Father or Dr. Gill quotes the 

4 17.9 percent and 13.3 percent recidivism rates found by 

5 Marshall and Barber. 

6 And then the next sentence is, quote: "These 

34 

7 researchers also used 'official plus unofficial sources' 

8 to establish the relapse rate among untreated" -- and 

9 "untreated / " its underlined l "sexu·:ll abusers of minors 

1 0 cl t a 5 i 9 n i f i can t 1 Y h i 9 her 4 2 . 9 per c e n t . " 

1 1 Did I read that correctly? 

12 A. Yes. 

13 Q. Okay. So that indicates, does it not, Cardinal, 

14 that the experts that were advising the National 

15 Conference DE Catholic Bishops at that time were 

1 6 i 0 cJ i. cat i 0 g t h i) t i f a sex a bus e r ISO m e hod y who Itl ass e x u a 11 y 

J.7 ahusing minors, is not treated, that he hi,S almost a fifty 

19 1\. (No response.) 

20 (1. 1\ 42. I) percent chance of i'lbusins mj oors again, 

2 J co }- r 0 C L .~ 

22 1\. 

() . HjfJhl. I) r. Gil J I ~"I! (, j S C1 r:l vis i n 9 U)(~ 



35 
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2 rep0rted these findings, correct? 

3 A. May I ask something. 

4 Q. Absolutely. Sure. 

5 A. Just looking at this -- an1 I don't recall reading 

6 this. If I did, it was many, many years ago. 

7 Q. I understand. 

8 'P. • The statistics above, the recidivism is only 1.2 

9 [,prc8nt. 

I () Correct. 

11 t.rei'lLed 

12 p. .• That's for sextli'll abusers. 

1 ') 
• J Q . Right. 

14 A. 

15 Q. Right. 

] 6 A. is different from that. 'That's for pedophiles. 

1 7 You can be a sexual abuser VJ i thnlJt heinq a 

1 9 () . Correct. I unclf~rstand. 

20 A. But t his r E! fer~; top e d 0 P h j If!::; • 

2 ] Q. l' h a !. '~; r i q h L . 

22 1\. 

23 
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Q. I agree with you, Cardinal. It's not clear. 

3 Yes. 

4 Q. Now, given the fact that it's not clear and, you 

5 know, now that you've made that observation and given the 

6 fact that you were given this document in approximately 

7 the fa1] of 1996, if you had read this document and those 

8 questions presented themselves to you as to what the 

9 distinct_ions '~iere between recidi'/ism rates for treated 

10 p0dophiles, for unt..:reated sexua 1 ubusers of minors, for 

11 h.)Q1osexual pedophiles, heterosex'Jill pedophiles, that I.-;ould 

1. 2 h u ': e b e ~ n i n f (I r IT! a t. i (I n - - g j v e n L h ;:~ imp f) r t r3 nee 0 f 

J] recidivism (If sex offender priests, that would have been 

14 infurmation that you v!ou1d havc~ 1.!anted follo,'lfed up on, 

1 5 cor r e c: t. ? 

1 () 

2() 

2 1 

22 

") ., 
L .1 

2') 

<,J. 

I. I! ; , f ,'I 1 

1\. 

1. n 0 L h r-! r I..J I) r ct s, you vI 0 u1 d h a ve v! cH1 led to del ega t r; 

resented 

T II i S III {I t E: r i i1 1 t hat 1.1 a 5 [J r (: S (: n t (~ d t. (J you i n 

c. f 1 C] q (; . 

\.; ,-) 1I I ! 1 11 (, I 11 il V (, \..,J C1 Jl Led t hilt. i n '/ E' ~:; L i q il L e rl . 
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2 Q~rl to the other Catholic bishops at this time by one of 

3 your cwn chosen experts was that there was, that at least 

4 some experts in the field of treating sex offenders were 

5 reporting, that if you didn't treat a sex offender, he had 

6 a significantly higher risk of reoffending, correct? 

7 A. I would accept that. 

8 Q. Okay. Now, turning back, if you could look at 

9 i t has n 't bee n III ark e c1, but it' s eEl "'..; x C p- r r t () f the 

10 testimony before this grand jury of !Vlonsignnr ~'lil1iam ,T. 

11 It should be --

12 A. It's in here? 

13 Q. Yes. It's in there. 

14 It's the September 26, 20D2, testimony 01 thl:: 

1 5 Rev P. r end !J! 0 n s i g nor W ill i a 111 J. J, Y n n . 

16 Do you see it, Cardinal? 

J 7 A. This onp. here? 

18 Q. No, T don't think that's it. I L IrJ 0 II I d h c a 

i9 transcrir,t. 

20 

2.1 Hodgson? 

22 

23 

24 iW I'm. SP/\\)I-:: 

') r: 
t..:J Q. 

MR. SPADE: J s t Ii i1 tal r il n s c rip t, Mr. 

MS. l"l('CAWI'NI':V: 

[vII{, S!'l\IH:: I 'iii ~; (, ,- 1- Y . 'I' II rl I '~; i I . 
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2 on that excerpt from Father or Monsignor Lynn's testimony, 

3 and the page number at the top right hand of the page 

4 forlv-four. 

5 "P .• Yes. 

6 Q. Do 'lOll see that? 

7 NOw, again, this is Monsignor Lynn testifying, and 

8 he \Jas being questioned here about the investigation that 

9 you directed him to conduct of Father Gana, and I'm 

1 0 rea d .L n 9 fro mag a i n p age for t y - f our, s tar t i. n gat 1 i n e n i n e -

1 1 "OUESTION: And is it fair to say that one of the 

1 .. - "'- findings or one of the recommendations that was included 

13 in this memorandum was that you were to continue a 

14 separate investigation involving Stanley Gana? 

15 "ANS~"ER : That's right. 

] {j "QUESTION: NOvJ I Ivlonsignor, once again, is it yotlr 

17 test.imony that despite the additional information you 

19 directive contained in this memorandum, presumably that 

20 YOII agr'::2ecl "",.it.ll, t_Ilat once again the inv'.;st.i<)ation sim['!y 

:2 1. f., 1 1 1. II r () \l fJ h t h I~ era c k s ? 

22 Yes, it. js." 

2J W U 11 1 d Y () tl u q r e (! wit h m l', Car din..'1 1, t h (l L [vI 0 11 S j 9 II () r 
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" W\r'V\ 2 fact sexually abused that Monsignor Lynn 

3 n e 'l era c t 11 all yeo n d u c ted t hat i n v est i gat ion ? 

4 A. I have to accept that from ~'lihat he says here. 

5 Q. Okay. SiL, did it ever come to yl)Ur: attention 

6 b e for e t 0 day t hat i n f act M 0 n s i 9 nor I. y r. n n R '.' e r con d u c ted 

7 the of whether Father Gana had sexually 

8 abused 

9 A. I have to sa~" that it did corne Ll) my attenti()n tllut 

lot t: ere ~'J as no L e p 0 r t, and I did n (, t k n~) i.J 1 r e r hap s the 

11 report was not included, why there was no report after 

12 that VJas -- that. direct.ive was giver.. 

1.1 Q. Sir f d 0 you rem e m b e r Vi hen t hat C i'l m t! toy 0 tl r 

1 4 a t ten t ion f t h :3 t the r e "'1 a 5 nor e po r ton thE:.' i n ve s t i gat i (J fl 

15 that you had direct.ed into Father Gana? 

16 A. Only in reading this. 

17 Q. Only in reading what? 

19 Q. On 1 Y j n rea din 9 the doc: 1.1 11H-: n U:; j ["~) Dl t h ,', G a n aft J c 

2 0 t h Cl l'. w f' t 11 r- n <0 (j () V f' r t n y () U t h r f! P we ( , k!-~ d q ,') .? 

21 A. Yes. 

22 

A. 1 d (l 1\ • t k fl ! I \-/ j 
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Q. Okay. What would you call . '-
l '- I sir? 

3 ft., • I would call it, you k~cw, a negligence. I would 

4 call it a lapse. 

5 Q. Okay. Sir, could you turn to the next couple of 

6 documents that are marked GJ-29 and GJ-27. THenty-se'1en 

7 and t \o>J e n t i - n i n e . Again, they're marked in the upper 

8 right-hand corner of the page. 

9 l\. I have twenty-seven and twenty-~ine. 

10 Q. Olent' . 

11 Which one first? 

12 Q. ~'j?::ll, sir, I'm just. going to sumrr.ar.i::.:e them again. 

13 Again, we're trying to speed this process along for tho 

14 LJ 2 n ro fit 0 f e"ll e r y bod Y . 

15 T h F'; sed 0 cum e n t s, G J - 2 7 and tHe 11 t: y - n i n P f pre v i 0 U sly 

]6 lIli'lrked in thi.s <]rand jury -- and a(]ain, YOU'\/o had somF~ 

] 7 tim (~ t c> rev jew the sed 0 cum e n t s . 

18 These documents establish that in t:hf-~ late summ(~r 

19 of J.995, specifically in September, carly Sept.PlIliJer o[ 

21 I' iI j t.hrough Monsignor LYllTl thaL cl lIIi':1n hy t.h(~ Tlc"lme 

22 uf 

2 :~ III'!' II !" f· :.;: 1I d 1 I Y (I t, u !.; cd b Y ~; t ?I n 1 (\ Y (; tl I: I: . 

24 1\ . 
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2 dOC1![1;ents? 

3 A. Yes. 

4 Q. Okay. Starting with twenty-seven, I just want to 

5 read a couple of excerpts from this, the second full 

6 

7 

8 

paragraph: 

~~g;pk"eXPlai ned that as a child he was molested by 

a family friend over a period of years. His parents were 

9 a (J '. i =: s d tog etc 0 u Tl s eli n g for him b y F ,.:\. the r G a n a and he 

1 0 s u 9 c; "'~ s ted ., 

1 1 A. Forgive me. I'm just -- sorry. 

12 Q. 010.; I'm sorry. 

13 A _ I didn't hear the paragraph. Which paragraph? 

14 Q. Oh, I'm sorry. The second full paragraph on GJ 27. 

15 A. Paqe one? 

16 Q. 

17 Sorry about thAt. 

J 9 "His parents HfH'P advised lo get counseling for him 

20 by Fathf'!r" I'm sorry. 1 skipped ovpr the first linE~ 

2 I 

:-itrll"l.inq Hitll th" Sf~C:C)ll(J lill!': "iI i ~ parpnL,<-; WeI'(' 

... " 

L .) 

24 

ad',;!:;',,-l tf' q('1 C(\lln~;I'1 inq io}" Ii.illl t,y T-'at,ftc!' Ganil and ttl' 

!<II(jCl":,;lt'll II illl!-;(:J 1 (I:·; 11(' C(llll\~;(~I(lI". ~'iJil!-; abol1t. (~]f~vl~n 
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2 for the rest of that paragraph how Father Gana began to 

3 sexually abuse --

4 A. 
Yes 't;A~ 
--dEli; and then in the next ftl 11 paragraph, 5 Q. 

6 mid-way through the paragraph: "Father Lynn" -- I'm 

7 This memo, I didn't identify the document, but 

8 it's a September 7, 1995, memo from Michael T. McCulken to 

9 the file ---

10 A. Right, 

1 1 Q, - regarding his 

12 going down to the third 

13 F~ther McCulken writes: 

a Tid 

f u IIp a r a !] rap h, il \ j tLI a y t h r 0 ugh , 
~~~ 

! stated that he was invited 

14 to the shore house of a priest friend of father Gana's," 

IS 

16 

17 

19 

in brackets, "[vlonsignor Ivlichael Bransfield, and while 

there father Gana ejaculated in front. of him and tOld_ 

t hat, hem a del 0 vet 0 him, 3- was t, hi r t e ~~ n yea r sol d , tac;t a j'erLJ ha_t thgab()vg_~_de2c.t= jJH.;d j n c i d(:~ !lees ace ur_rl;:d 

in the rectory, the farmhouse and the sl\tq-F~, He stat.eej 

20 that there wa!:; full anal JntercoursF~ and oJ'al sex betwpen 

2 1 L 11 e man d t hat t. his act j v j t Y con till tl e (J U It L j] t h t~ S U III mer 

22 I}~(i)re ho left for co) 1 egf:~," 

23 

24 1 (' () r-
.' ~, . j I \-J II i (' II \v (111 I (l I) ( : I I 
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2 to ipvestigate whether Stanley Gana had sexually abused 

3 I ~mf \vhen he "vas eleven years old, that 

4 another man by the name 0 forward and 

5 said that ; .... 
.... " fact Father Gana had sexually abused him 

6 beginning when he was thirteen years old, correct? 

7 

o 
u 

A. 

Q. 

Yes. 

And lhat the abuse consisted of anal intercours~ 

9 and (:> r a 1 5 ex, cor L- f-:? C t ? 

10 A. Yes. 

1 1 Q. Ov.ay. Do you remember, aft.er h2vin'} reviewed these 

l2 documents, th.is information coming to YOl!r attention ill 

13 September of '95? 

14 A. I do not recollect it. 

15 Q. Okay. lsi t 1 ike 1 y, sir, t hat t. his 1. n for mal ion 

1~ would hnve been brought to your attcntiorl in September of 

17 '957 

19 untj art crt 1\ (:! Y com p j e led it. 

20 (.) . OkAy. You don't think llwt jn Sc;plember of 1995, 

2 ] 



1 

J 
..J 

4 

5 

6 

7 

.u. . 

that. 

Q. 

A .• 

Q, 

44 
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There's a -- I mean, I presume he ~ould have done 

Okay. You just don't remember? 

I don't have an original memory of it. 

I understand. 

And then turning to GJ-29, this l
' r< 

:;:, a September 6, 

8 1995, memo from Father Lynn to yourself regarding Father 

9 

1 0 

1 1 

G'J.na. A,nd again, I'll just character-ize Lhe document. 

Essentially, Father Gana 

'Ii~A.ii .. --- I mean -- I'm sorry 

1 2 r. 0 m e for ,"'j a r dan d all e g e ri the sex l' -'Oil a h U S ;0: , 

13 A. Excuse me. You said Father GQra reports to me? 

14 Q. Oh, I'm sorry. Father Lynn report.eci to you that. 

15 '.ui":ilnUBI!JIIlrci'lme forward and reI;)(Jj',-tfJd tll.-::! Father Gana had 

16 sexually abused him, correct? 

1 7 A. Yes. 

18 And sir 

19 til::: fact that Father Lynn wrotl' this III P III '.) to you, you 

2 0 W 0 U .1 d a q a. i TI a Cj r e e t. hat jt' s 1 j k (~ J Y t It () L t his j n for m Q t i () n 

21 Has q.lven t.o YOIl in Sertcmber of J99::,':' 

22 A. 

2 3 Q. (lY.Cl'j , 

25 " F Cl the [" G rHl':1, vJ h i 1 P d C fI Y i ~ I' 1 iI II Y q \I i It, s aid h e did 
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2 not want to disgrace the priesthood or the church. VJe 

3 believe he is not being honest regarding the allegations. 

I explained our usual procedures. Father Gana willingly 

5 volurlLeered to undergo a psychological evaluation at Saint 

6 John Vianney Hospital. This has been arra~ged for the 

7 vl(-~Gk of September 25." 

Did I read that correctly? 

9 lAo • Correct. 

10 Q. Sa Monsignor Lynn reported to you that he and 

11 Monsignor McCulken had some doubt as to whe~her Father 

12 G~n3 W0S being honest when he denjRd jn lh~se allegations? 

13 1\ . Decree. 

14 (J. Correct? 

15 BY MS. McCARTNEY: 

16 Q. Cardinal, can I just ask you a question. 

1 7 Back in 1992 when you approved the recommendation 

19 allegations that had been made against him, you had the 

20 pxp~ctation that that was going tu be [0] ]nwpd up on hy 

2J YOllr S(-)cretary of Clergy, corre,l? 

/\ . Yes. 

2.1 (I. l\ n d you w 0 u 1 d a 9 r e e \-1 j L h III C t. h ,\ t t II { ~ d] J f' qat ion :-; 

24 tliilt. \-Jerc! lrlvu]vE!li wcr(~ of all f:'x\.r(~I\I('ly !:jf_'I-j()\IS Jlatur(', 
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2 starting at eleven years old? 

J 
.J 

4 

5 

6 

A. 

Q. 

o. 

Yes . 

Something that you took very seriously, correct? 

Yes. 

And although I'm sure your baSR of knowledge has 

46 

7 evolved all the years, even as early 25 1?92, you had some 

8 concerns about whether someone -- that if they did in fact 

9 e n 9 age i nth a t kin d 0 f be h a v i 0 r I t h Po Y r ,) '1 1 Ii po s sib 1 y s till 

10 be dcing it, correct? 

11 1\ • Yes. 

12 Q. 1\ n d t hat \-J as 0 n ~ 0 f the rea ::-: 0 II :3 t hat you 0 r de red 

13 that investigation be done; is that right? 

14 A. Yes. 

15 (1. And would you agree with me also, Cardinal, that 

16 given the fact that father Gi'lna was a pastor in an 

1 7 ar-chclioccsan school, mean, an archd j 0C['SiJn parish, that 

20 A. Yes. 

2 1 (I . Okay. And 1d(ltIlc1 you aqr-e(·> '.v.ith fll'~ also that t.here 

24 1\. (' (11- I' v (. 1 

~'i ( ) j' rIt. 11 CIt ~ rl J I il '~ !-i j t. u d lit) fl, t h (: all e q i1 t j OTIS t 11 ilt he 
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2 had, what he had engaged in, were kind of unique and stuck 

3 out? I mean, they were significant; C0rcect? 

4 A. 

5 Q. Now, when you ordered the investigation into a 

6 pastoc at an archdiocesan parish and you expected that 

7 investigation would be followed up OIl, we find out latec, 

8 as you've been able to conclude from reviewing the 

9 documents, that it was in fact net followed up on? 

10 A. Not t hat I k n 0 <,v 0 f, 5 0 

11 Q. Okay. Did you, Car din a I, 9 i \' e nth 2 f act t hat t h i ~; 

1 2 \PI ass u c h i'l n imp 0 r tan tis sue toy [) u a n ,>I f! i 'l e nth e f act t. 1\ i'l t 

13 Father Cana had the position he dld within the Acchdiocese 

14 and given the fact that the allegations were so 

15 significant, did you do anything Lo follow up on whether 

16 (lr not thp. investigation had actuell J y taken place? 

] 7 A, I d()n't recall. 

1 9 \.; 0 u 1 d n 't h a ve don e t hat, g i ve nth (! f act t 11 a t the r e 

20 you Y. n 0 vi, the r ewe r G n 'L ,) J () t () t pas tor s t h i1 1. 

2 ] we rea] ] e 9 e d 1 Y h a v j n 9 a n a 1 sex 'rl i. t 11 i.! 1 e v (! 1\ Y par (») cl s ',' 

22 Did you ever say: 

j n v ~,s L .i 9 .) L i 0 11 lor d ere d',' 

24 C;ana? 

') r 
.t.. ,J 1\ . I don'l reedl]. 

Hey, Hi 1 I . l) i cI yuu elf) UtI! 

~v hut. 's l Ii I' ~: t :1 L ll:: (j j F d l. h c.' l' 
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2 Q. You and Father Lynn, although you didn't work side 

3 by side, you had a lot of interaction with one another, 

4 correct? 

5 A. Well, at that time, he t.Jould ha·le just begun to be 

6 tho S~cretary for the Clergy. 

7 Q. Even more question than t.hat comss to my mind, 

8 Cardinal, is given the fact that he had just taken over 

9 thet position, did you do anytllLnq to mokE'-~ sure that he 

was doing it properly? 

11 I mea n, you may h a v E~ con v 1 nee d y r) U r s 'c! 1 f so m e VI hE: r e 

1 2 d [I W nth e r 0 a d t haL h e k n e \v w hat h e H a~; cI 0 i n fl and h P- was 

13 doinCj it well, but he's nP-1t1 into the joh. 

14 

15 

16 

17 

j 9 

20 

2 J 

22 

'1 .! 
L, ~ I 

24 

Here's an extremely important task with an 

extremely import.ant consequence attached LCl it. What cljd 

YOll du tu ensure III a t It E~ "" a s d (l ina 'd. s -' 

I\ . I hdVl~ no rpcollf~ct.ion. 

/\ . 

Oka'f· 

1\. II (-~ VI ,I~:; d ve 1- y c: 0 1I1 pet C' n t p C:~ r~; () n, cJ fI d 1 pre SlIm p ci 

\} It 'y 1'1 ,l \. W <I ::; 1\ (I \. 

1\ Til j Y (,II (I!, II ' 

y () 11 ,-!; •. J tulll1vJillq HI' {III \/hdl thE! c()l1clu!;in[1 of t.I\(~ 
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2 investigation that you expected was being done was or 

J directing anybody else like Monsignor Cullen to follow up 

4 on that; is that right? 

5 A. I have no recollection. 

6 Q. Okay. 

7 A. I trusted him and I trust2d of Monsignor Cullen. 

8 Q. Okay. Thank YOll. 

9 B Y r'I R.. SPA DE: 

10 Q. And. sir, just a couple more questions on GJ-27. 

11 If you could turn to the second poge of that memo, I'm 

1 2 9 () i n 9 tor e a d the sec 0 n d f u IIp,, ! ,1 9 r a [. h! () P d i'l q Cl in, l h i ~: 

13 is a memo that ""'as written by Father Mr:Culken. 

14 Father McCulken writes: '..,. reported tha tin his 

15 junj or year of high school he fOl1T,rl out lhat four other 

16 :-)~) y san d one a d u 1 t we r e h a v i n 9 ~~ f.' x \-.i i t Ii F':I 1_ h 0 r Gnna. Ifp. 

] 7 rc-:~,nrted 
~o.(!!1 

t h Cl t_ Fat her G a n a s tat pdt I; i'l t (II 1.-/ cl :,:; 

1 8 (1 11 ~ end t hat he 10 v e d him and \-J nul (] n E.~ lJ (3 r J e i1 v e him. 

19 stated that ",,!hen he found out that Fath0L' C;ani'l was 

2 0 s ] e e pin 9 Id j t h i1 n nth e r boy I F i'l Lll (' t C; (I n rJ rl ( r I i c! cl j t L () h i III 

2 1 and tIl e tl han d 1 (.~ d i l h Y h enT j n (J hi 1)1 '. (: 1 f, t h t' () t h f) r II ( ) Y il I I d 

~n'l1 
22 Frltrwr Gana all in tH!d lnqetllc;;-. ",Ptrjnt).i'·iltf!d thi)t this 

25 jill e 
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13,m,) 
in September of '95, when reports that he had 

3 personal knowledge that 
'T1~m~ 

II. - •• 111. had be en s exua 11 y 

4 abused by Father Gana, that that again would bolster the 

5 credibility of the allegations th0t had 

6 made three years earlier? 

"7 , 

8 

9 

10 

1 1 

] 2 

Yes. 

Q. Okay. And then the last page of the document, 

Cardinal, Father McCulken writes: "On Valentine's Day, 

1 ~j 8 2, Fat Ii 0 rea nab ega n h a v i n g s p ',: VJ j t It tGdI.'iiilfJIU.iI lib 

in 1980, this would be now a third victim 

that's documented of Father Gana "::toppe::J having se:--: 

1 ] \>-! i t h Fat her G a n a i t_ her (: we ret rip 'C; t 0 Dis n e y W 0 r 1 d , Not)- El 

14 [Jame, Niagara Falls. stated lhat there was a 

15 rntation rrocess. He said that FAthpr Gana staled that 

]G pach boy should have persona] timo for fri.endship with him 

17 (1 n d t h j s t j fTI t, IN as in the b G d roo mat n i 9 h t . Each boy wOllld 

1 Y Con L i I lui n q i n Lot h f} n ext par a q r:- rJ [) II, Fa L h E~ r IVl c C II J k to! n 

, 
20 ,"II r.i L ;:~:=: : slai.p.d t.hat he reaJ j /:F!d thal Father Gana 

24 : ~ j I i' ,- (I(] II i :: i II (I r II J J Y II d t '{!' II ' 1'" II') I (I 

:!. ~) , I ::; y (. h i il t ) i ~: l ! ,r rl P ~-~ )' (- It (I J () <] i ~: t r! n ri h Ci \! ~. ! I (-, I,; E.~ r- 1. n·· i\ t r·' d !-i ( , :.; 
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2 offenders, would you agree with me that this was fairly 

3 strong evidence here in the context of lay people that 

4 Father Gana, having sex with three preadolescent boys in 

5 one week, that this was pretty strong evidence, if he was 

6 not a pedophile, he certainly had pedophilic tendencies? 

7 A. I canlt testify to that. 

8 Q. Okay. I'm just asking Y()ll, sir, a;.; a layperson, 

9 when you were made aware of this -- you agree with me that 

1 [) t h j sis S 0 met h i n g t hat. 'VI a s b r 0 ugh t. toy 0 II l- a t ten t ion i n 

11 September of 1995, correct? 

12 !1 .. To call it pedophilic tendc-~ncif;!S, I rn not an 

13 authority on that. 

14 Q. But you know that the definition of a pedophile is 

15 somebody that has sexual desires, recurrent ~exual desires 

1 6 tow a r d s pre ado 1 esc e n t. boy S 0 r q i r 1 S, C I) IT e r: t ;' 

17 A. Yes. 

19 lea::;t_, of it. 

20 S (, Y () U v! 0 lJ 1 cI a q ref! w hen y n II r C iI rJ t. II ,1 L j Tl tor mat j () II 

2 2 i non e H,~ (; J.:., L hat. t. h a \. 'vJ(lj Il cl t: (! I" L d i [l 1 V ! , " ~,. ) III (~ 

'"\ ') 
.! ... ) i Tl rl j r; rJ L j ., 1I t1 II d 

2 5 r.)E:~(iO[)tll J f' ll(~llt~l V j (lY- I (·{ll~ r{'l· t ';' 
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2 A .• I can't testify to that. 

3 Q. Okay. Well, sir, would it be -- it was certainly a 

4 warning sign to you and to the Archdiocese and the 

5 Secretary for Clergy that this man had a problem with 

6 sexual desire towards preadolescent boys, correct? 

7 A. I'd have to say that. 

8 Q. Okay. And then the next document is -- it's marked 

9 in the upper right-hand corner as GJ-1150. 

10 Do you see that document? It's a November 16, 

11 1995, memo from Ronald J. Karney, Ph.D., to William Lynn. 

12 1-\. This is before? 

13 Q. I'm sorry. GJ-1150. 

14 A. Is it before this or after? 

15 Q. It would be after that, I believe. It's just a 

16 two-page document. 

17 

, Q 
.l-, 

20 

2 ] 

23 

24 

'1r 
.t.. .l 

It's one one five zero? 

MR. SPJI.DE: Maybe you could look 

through that, 'Mr. Hodgson. 

(Pause. ) 

HR. HODGSON: d Ii n ' t s (~(, j L . 

!vIR. SPJ\IlE: L(~1 nl{~ hf.!]~1 you ouL. 

k IIC I VJ .i. t. '!'; the r c . 

THE WITNESS: JluJd il. T hflv(' jL . 
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2 HR. SPADE: Okay. They're all mixed 

3 up. 

4 BY MR. SPADE: 

5 Q. Now, again, Cardinal, this is a document that was 

6 previously marked GJ-1150. It's a Ncvemher 16, 1995, 

7 letter from Ronald J. Karney, Ph.D., of the Anodos Center, 

8 to Reverend William J. Lynn. 

9 And, sir, The Anodos Center is part of Saint John 

10 Vianney Hospitali is that correct? 

1 1 A. Correct. 

12 Q. And S -3 j. n t .J 0 h n V ian n e y H 0 S r. i t;;ll j s w t! 0 1 1 yow ned and 

13 operated by the Archdiocese of Philadelphia, correct? 

14 A. Correct. 

15 Q. Okay. On the second page -- well, the cover letter 

16 is covering a document that gives diagnostic impressions 

1 7 ofF a t. her G a n a; i s ttl a t. cor r eel '? 

19 o· Ancl thFln under axjs one ot the diagnostic 

20 imp rr'l S sic. n ~~ I j t S r'l. y:=: ; " Sex 11 (} 1 rl i ~: () r d (; r I NOS"; i s L hat 

2 1 (- ('I r r- co c: \, ',' 

-, " L. L, 

.., , 

.£ .. J 

1\. 

(! . 

2 4 u L 11 \ '1 id j !-. ( , ! II ( ~ (' j Ii ('!' 1, ( , ( '1 Ii' ( • \ ';' 

., r 
~ ... • J /\ .. I~ i q I;: . 
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2 Q. 

ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

And then going down to the parag~aph under the 

J heading "Recommendations," I'm g0ing to read the third 

4 5entence in: "Fe.ther / " referring to Fai:.h.::cl' Gana, 

54 

5 "d8InOnstrates signiflcantly impaired professional conduct 

6 such that he is at risk for further inappropriate and 

7 dangerous behavior. This should be considered in any 

8 further ministerial aSSignments." 

10 

11 

A. 

Q. 

Did I read that correctJy? 

Yes. 

And, sir, this diagnostic impressjon page that Dr. 

12K a r n e y sen t t 0 Fat her L y n n, t his \10 L! J d h a 'v' e bee n s h are cl 

13 with you, correct, in November of 1995? 

14 

15 

A. 

Q. 

Ordinarily, but I don't recall. 

I kno''''. I understand you don't have a specific 

1 6 r €~ c.: () 1 1 e c t ion, h 11 t. t~ h .i 5 iss 0 met. h j n 9 t hat "" 0 tIl d 11 a v e bee n 

17 sharod with you, corre~t? 

19 Q. Okay. Sir, d () you - - all d 1111 cl (> r· s tan d j n 9 t hat yo II 

20 don't have a specific rpcommE~nddtjOTl, Ilut'you ClbvjOllSly 

2 1 k 11) '.J h 0 v! you r 0,,,, n m j n d \tJ 0 r J.: !Oi and II ( 1 Co! l' () 1 J (\ [> ,~, r ,I L (~ d a t t hilt 

2 2 t. j II~ f· . 

2 :3 

2 5 d a fI q e r 0 f fur the r i fl Cl P P t- U t' r i i.1 t (~ II ~ ,I: ~l v i () r t Cl \\' a!:' d!.; III j I! () I-!; I 
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2 what would your reaction have been at that time? 

3 A. I don't understand "my reaction." 

4 Q. Well, in other words, you don't have a specific 

5 recollection of receiving this document in November of 

6 '95, correct? 

7 A. No, I do not. 

8 Q. Right. But you obviously know yourself. You know 

9 how your mind works and how you operate. 

10 vJ hat J' mas kin 9 you is: Can yeu infer from your 

11 kn0 w ledge of yourself what your reaction to this document 

• ? 
l~ 

13 

T,v 0 U 1. d h a v e bel''': n inN 0 v e m b e r 0 f '9 5 ? 

A. Well, I presume my - - in any if there's any 

14 consideration of further ministerial assiqnment, that this 

15 be t~ken into consideration. 

16 Q. Okay. 

17 A. What was said here. 

19 that you h,lcl now a IJriest that had been ope'r.ating for 

20 t.hr~·!: years al Ouc Mother of SorrOvJS Pari~:ih, v/ho had nOvl 

21 h('(-'ll di.aqrlf)spd as ltaviJll] a sexual disorc\~-,r and presentjll<] 

2 2 Ll (i <l n'-1 .,' I (J II; i Tl n r' :-; ~. 

2 :I 

) .1 L, 

'I r 
L. ,) 

\If l • II I (1 t II il t. h Cl V f.! con c ern ~~ d Y U ll, t h:1 \ il (. had l)(.! (' Tl 

I ..... 
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2 Q. 'it] h e it h e c 0 U 1 d h a '.f e bee n e Tv' a ]. u ate d ear lie r ifF a the r 

3 Lynn had done his job? 

4 1\ . But I I did not receive this information before, 

5 that I recall. 

6 Q. Okay. But you've agreed with T112 that this 

7 diagnostic impression page would have heen shared with you 

8 jn November of '95, correct? 

9 A. It's probable, but I can't recall whether it was or 

10 not. 

1 1 Q. Okay. \-Jhen this would have been shared wi th you 

12 A. I sairl I don't recall that it ever was. 

13 Q. I knoh', but you've agreed that it's likf.dy that it 

14 would have been, correct? 

15 A. Probable. 

16 () 
~ . I'm not saying that it was or it wasn't. I'm just 

17 saying that you t<::stified that jt.'s i kl'.!.l Y that. this would 

1 8 h a .. J(~ bee n 5 II are Ii v/ i thy 0 1I I and g i v (:~ n t. hill, vI hen you rea d 

1 9 l his: It! 0 U J d yo II not h a vel h 0 ugh t t Cl Y () U r ~: e] f, " Wa i L a 

20 minut.e, Falh,""r T,ynn. ] told you to ill.':f~;::Ligi1te this guy 

2 J 

22 i\ . 

2 3 rn .'1 l~ j 11 ~J il n y r (1 n Tl £' C t j Cl I: • 

24 Q. Okay. 

25 yllllr nljnd work~;, wc.'lIld YOll hiiVf' IIlZHlr· 1.11.-lt connect.joll elt 
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2 that time? 

3 

4 

A. I'd have to take all this, the circumstances, into 

consideration. I don't know what I would have felt at 

5 that time. 

6 Q. Okay. So you don't think it's likely that at that 

7 poj nt you would have said t.O yourself, "Please tell me 

8 

9 

10 

vJhat the 

abusing 

shared Hith you: 

your investigation into Father Gana 

Here," and if Father Lynn had 

"vJell, Cardinal, I didn't actually do 

11 that investigation," your response \,Jould not have been to 

12 take him out of his position as Secretary for Clergy? 

13 A. No, because in other ways he was very competent. 

14 The fact that -- even granting there was a lapse there, a 

15 single lapse doesn't make someone necessarily incompetent. 

16 Q. A 5iog].e lapse doesn't make somebody incompetent? 

1 7 A. Well, too, it depends on the circumstances. 

in 

19 the fall of 1992 resulted in minors in ttle Archdjoces€= of 

20 Philadelphia being endangered? 

2 J 

22 

2J 

24 

A. 

Q. 

fl.. 

(I . 

J don' t k n m'l • 

Ok,l'l· 

OkdY· 
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2 BY MS. McCARTNEY: 

J Q. But, Cardinal, you've already agreed with the fact 

4 that given the information that was available with regard 

5 to Father Gana, and that was made known to you, that that 

6 was one of the reasons that you ordered the investigation, 

7 that you did not want children jeopardized, correct? 

8 A. Yes T I never 

9 Q. And you felt, 

10 information had come 

though, 

au t in 

thdL father Gana, given what 

1\~~~ 
the cTllL p. i nves t iga tion I 

11 you felt that he did in fact potentially pose a risk to 

12 children, correct? 

13 1\. I h a vet 0 say t hat a c cor din 9 t f) S t. a tis tic 5, hem a y 

14 have posed a risk. 

15 Q. He may have posed a risk, and one of the reasons 

16 that YOll wanLed t.hat investigatioll done and completed 2nd 

1 7 Y u u 0 l' (I (~ red t hal t (J h E.~ don C~ i n 1 <) 9 2 w d S f () l t hat rea son , 

.. ····18 

1 9 

20 

2 ] 

22 

') , 
L.. .' 

24 

') r 
... : • • J 

C(Yrrpct:?· 

1\. T h (J l IrJl HI J d b e w hat I wan ted t () --

flil:;. Ivl c c: l\ I {'J' N r: y : l' 1'\ !-;urry. Counsf'~ 1, 

d I ) r 1 't I 0( , (.1 i vir I q iI! I ~; VJ r' I' !.; t (1 II j III . 

'I'j! I,; W J TN I,::;:,; : I' I t, i'l ~: (' . 
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2 (The witness conferre0 with his 

3 attorney.) 

4 THE WITNESS: I say at that time the 

5 main investigation was to find out about the 

Ttmr'VI~, 
~._Ii relationship of Father G3n3 and r * _.' ~ ,1'- \: • 

~ ~.... • - ~ •• '_. - .. I' 
6 

7 Naturally, it's always to remove someone who 

8 presents a danger. 

9 BY MS. McCARTNEY: 

10 Q. Correct. And one of the reasons -- and you 

11 believed that given the informati0n that had come out in 

12 th'-Mall investigation, you believed that Stanley 

1] Gana potentially posed a risk to other children, correct? 

14 A. I'd have to say that -- you know. you know, 

15 from the statistics that were shown to me, he could be a 

16 potential risk, but I cannot determine lhRt myself. 

17 Q. I understand that, Cardinal, but that's the reason 

19 I'm not asking you to puL i'l percnntage on what t.he 

20 r.isk \'las, but the fact that then:! wa~3 a risk was known to 

2 1 Y (1 U and t hat was 0 n e 0 f t. her e a son s t hat. c i'l use d you t. (1 

2J JI .• v-ias to fino out jt j f 

2 4 u J .1 E: gal ion s \·v c r (' 1. r U I! Cl n d t ( I L <'"I k •. i\ (' l. i (J II () 11 l It tll 

25 Q. So given thl~ fact tbat. i.hat \"a~j knO\'Jfl in ]992 and 
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2 nothing was done between 1992 and 1995 and Father Gana was 

3 Jeft at Our Mother of Sorrows in the role of pastor with 

4 no treatment and no evaluation beina conducted, would you 

5 agree with me that there was a risk to the adolescent 

6 children of that parish during that period of time? 

7 A, (No response.) 

8 Q. Given the failing of Monsignor Lynn to conduct that 

9 investigation? 

10 A. Acc:ord.inCj as Has read to me, stat,istical1y there's 

11 always a potential. 

12 H : It. vn::' r P. not t a I kin gab 0 u thy P I; I b £.> t. i C i:\ 1 she r e r 

1 3 Car din aI, a n rj vI e ' lIm 0 v e 0 f f t his ina 10 U men t, but we' r t·~ 

14 talking about somebody that was known to have the 

15 

16 

1 7 

19 

20 

2 ] 

.... " 

~ .l 

24 

al legations that he everybody poses that risk, 

CardinoJ. I mean, I could pose a ris~. You could POS(' n 

r i. sk. We all could pose a risk. But t Ii. 5 s \Va s m 0 ret h Cl II 

1\. W811, lirst of all, we only have -- we had the 

and ot.i.prs. 

(l. 

1\ . 

lI!l:, L 11 1 '1'1' \"j d"-; 

1'tl t. 11 C I (;. I II il a ( . t. U i1 1 J. Y d i cI t 1 H:' S e . III t~ iI II, L II C 1'1' v/ U 2i cl I f 1 I 
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2 Q. Exactly my point, though, Cardinal, that you 

3 ordered the investigation to be conducted so that maybe 

4 there could have been a conclusive answer to that that 

5 ca~e about as a result of the investigation that you had 

6 ordered, correct? 

7 1· r. 
::;, right. 

8 Q. And part of the investigation potentially could 

9 hav·2 re'/ealed e,ther victims, potentially, correct? 

10 A. It' it's true, I mean, but thp LnvestigCltion at that 

11 time, since it's not done 

J.2 Q. So the bottom line, then, my qupsLion 

13 A. It HOU ld seem to me we don't ha'.:e the response 0 f 

14 Fa Lller Cana yet. 

15 o· Because we never conducled the investigation, can 

16 we conclude that from the documpnt? 

17 A. No, but then ynu're asking rnA f hp's a potentjal 

19 Q. .1 'Ill 13skj n~l you, Cardinal and aq'Jin, just so 

2 0 ,,J p 'n' c J e (l r I \"l h cJ t l' III act U d 3.1 y a s k j n g y () U, yo II 0 r d ere d t. he 

24 

25 A. t', t~ C L1 \ I ~~ {' 1. I \I ~ i-I 1 I ~. q d t j U II !-; t II 1\ t Vlf' I' ( . III il ell • f-; f~ P m e d L t I be 



62 

1 ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

2 credible. 

3 Q. Correct. So you ordered the investigation? 

4 p. .. But they were not absolute, and therefore, with 

5 credibility, you would have to us'? the ~·iOrd "potential." 

6 If it's true that he did do these things, yes, then there 

7 is a risk. 

8 Q. Olray. Right. And my question to y()U, back to the 

9 very fiest one that I asked you: Sa the potential for 

10 hClna existed for an additional lill-ee years to the children 

1 1 of Our Mother of Sorrows. The potential far harm by a 

12 se:~llal offendsr existed becaus£:' f,n inv2stiqi-lt.iof1 was dOTlp.. 

13 ~vould you agree with that? 

14 A. I can't answer that question. 

15 Q. All right. Fine. 

16 CY i'm. SPADE: 

17 Q. Okay. Car d j n ai, it's t. wei vet hi (:; n t. Y II (n,., . We've 

to take 

Ci lr:n-minute break, and lhen we'll cum;:·! hack. So we'l I 

2 0 (' () {l\!~ b Cl c kat t VI e 1 vet hi r t y and 1. hen w (-: ' J I q () for i i f t E:: (! II 

2J leI thirty minutes before thl'~ lunchl."llrl. 

22 

" r ... I 

{vIR. GALLAGIIEH: 

lh'l:JVf: thirty. 

l\ i 

IV (, ' ,- c' 1. r 0. ,) k j II <) () l 

W(:' r'(' 

,. i q II t • 
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2 Are you okay, Cardin~l, to go another 

3 ten minutes? 

4 THE ~-JITNESS: Yes. 

5 MR. SPADE: Okay. 

6 EY f.':E. SPADE: 

7 Q. The next document, Cardinal, is GJ-1151. It's a 

8 n ,-, v (3 til her 2 1, 1 9 9 5, me m 0 fro m W i 11 i a m J. L Y n n toy 0 u r s e 1 f . 

9 

10 Yes. 

1 1 Q. Okay. And, sir, this is the only point I want to 

12 mak~ here, is that the summary report thRt we were just 

13 cliscussing, marked G,I-JlSO, according to this memo, was in 

14 facL passed on to you, correct? 

15 In other words, Father Lynn writes at the bottom of 

J 6 t_he first paragraph: "Also, attached is the initial 

J. 7 S \l Tn mar y rep 0 rtf rom S ('I i II t J 0 h n V ian n e y 11. 0 S pit a] "? 

18 l\. Whjch one are you talkiTlg about? 

19 (I. This j.s G.J-]]Sl. l\ t. t h (' b Cl t t C !i1 0 f the fir s t 

20 r I ,1 r d CJ r d p II, F a t.I IE·: r L y n [\ \,] r i t e s : " l\ 1 s 0 fat· t a c h e dis the 

:: ] j r 1 j ! j (\ 1 S II m m c"'l r y r C:~ P (l r L fro III S a i n t. ,} 0 h rI V j il nne y H 0 s pit a] " ? 

') ") 
"- /.. 

') -. ... ) 

., [ 

.l- J 

/\ . y I ~ !" • 

t (, II i1 1 d ( J ( • II 111 ( ' 11 t 

l\ . 
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2 Q. that we just discussed, correct? 

3 A. '.zes. 

4 Q. So you would agree \.vith m~, sir, that that was in 

5 fact -- even though you don't have a specific recollection 

6 of it, it ",;as in fact given to you? 

7 A. 

Q. Okay. And then the other information that's 

9 contained in eleven fifty-one is the fact that Father Lynn 

In ,'/r i tes : "Givsn the strong suspi.ci,cns that ar8 present 

1 J concerning the two allegations th:it hC1'/E; been made agai Ilst 

12 father Gana;" he recommends that Father Cann be asked to 

13 resign as pastor of Our Mother of Sorrows, correct? 

l4 

15 

16 

1 7 

19 

20 

21 

22 

') " 

~ .J 

24 

A. 

o· 

didn't 

abused 

A. 

(I. 

A. 

(1. 

Yes. 

So ago"li.n, e,;en though you've Lestifieri that. you 

h a v C con c IllS i vee v i rl e n c e t hat F 0"1 tl' (' r G a n a had 

"1iii Baal) tlllt44L11band •• ~YOIJ had stl-Ofl(J suspicions, 

Yeo:..; • 

A TI d t h (: con c 1 11 S j vee v i d c! n r: "~' C ::J r (I j n a], W (J U J d h a v f! 

\' , ' 

A rl cI I. II!' 1\ 1. It ( , T\ (! :-: I d ('" 111111' 11 I j ~: c: J 3 of, v: 11 i ell 

:2 5 t () Y ( l \I r- !.: to' 1 I 
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2 p. •• Yc:;.s. 

3 Q. [10 you see that? 

4 A. Yes. 

5 Q. Okay. And again, I'm just trying to refresh your 

6 recollection and establish the fact that the Vianney 

7 diagnosis, as well as the recommendations of father Lynn, 

8 namely, that Father Gana be asked to resign as pastor of 

9 011 r t·: c t h.::: r 0 f So r r 0 VI S, Iri ere in fa c t pas ~ e don toy 0 u a fl cl 

10 discussed with you, correct? 

1 1 [1, • Yes. 

12 Q. Okay. H a \- i n g 1 00 ked a t t h <::: sec! 0 C Il men t s, d (1 e sit 

13 refresh your recollection, your independent recollectioll, 

14 about this transpiring? 

15 A. NOt they do not. No. 

16 Q. Okay. And then in the first full parag~aph of 

17 C;.J - J 4, Fat h e l.- Cis ton e IrJ r i t e s : "Bishop Cullen and J 

E?n concurs VJi Lh the 

]9 r0.r:oml\lendation~~ but believes that, after FathE:r Gana 

20 submits his resignation, Father: Lynn should inform him 

2 1 ! II ~I t. his f a ell] t. j e s are 1 j mit e cl t. () r I r i vat. (' Mit s ::; and 1. hat 

22 

1> nth fee 1 t h (l 1. L II j s I: (; :; t. h c' P u L (: l\ L .i d I (l f 

Il() )/(111 
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2 rem~mber discussing with Bishop Cullen that he in fact 

3 thought that Father Lynn's recommendations needed to go a 

4 step further, namely that Father Gana be restricted to 

5 private Mass? 

fi f..... No, I don't recall that. 

-0 
I Q. Okay. Do you have any idea why Bishep Cullen would 

8 have been concerned that Father Gana be ~estricted to 

9 saying private Mass? 

J 0 i\ . h'hy he HOt.: Ld he concerned'; 

, , 
.L 1 Q . Yes. 

] 2 I ... J sur p n s e it' s bas e don \J hat, \ . .' () S S ;1 j (~; the 

J3 suspicjons and, you know, to make surp that on those 

14 suspicions, that he has that he's removed from public 

16 Q. And Vlould one of tt,e concerns there be that 

1 7 h r. n c, I, h (1 V t~ i) (' C e sst, () r h i 1 d r en, t () min 0 r s ? 

~! . uki1Y· (: a n 'lOll think of i'llly ot.her conrerns the r~~'! 

A. Not " L t h (! pr(!~;r!nt t imr! . 

21 () . Oki1Y Cd fl Y(lll t 1I r II t (I C; ,1 - ') ,-
" , I I ~;hOllld bp the 

22 II t! X t () 1\ (: llliil' Ii t 

I 1 (' Y ( 1 I J ~; ( ~ ( , I t I I I I, " 

i\ . V, '!' 

2S ( I .. 
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2 to Father Lynn, and it's regarding the letter dated 

3 No \.- em b e r 2 2! 1 9 9 5 I fro m Rever end S t a rl 1 e t{ r·;l. G a nat 0 

4 Cardinal Bevilacqua, "Re: Resignation from pastorate," 

5 and then the second page in this, in GT-3S, would be the 

6 November 22 resignation letter. 

7 Do you see that? 

8 )\ 
;-'\ . Yes. 

9 Q. Okay. And then at the bottnm of first page of th~ 

10 cover memorandum, Father Cistone writes: "Please note 

11 that his Eminence has seen this letter DIlL no response was 

12 fJi.ven. I f a p pro p ria t e, p lea s e p r I.'" par 0! ii !'; U ita D] e 1 e t t P. r 

13 of resronse for Cardine:.l1 Bevilacc:ud's siqnaturA." 

14 So again, sir, these documents establish that you 

15 were involved in the discussions regarding what to do with 

16 Father Gana after lhe diagnosjs CC'l!11(! jn [rom Vianney of 

17 spxual disnrdAr, correct? 

19 recommendations made. 

20 Q. Right. 

2 1 t~ . Y"..:s. 

22 Oki'!,! . i\lld t IIC:II Llll! I1Pxl dfl("lIll1('1I L \/C)ll J d III' (~,J .'J B. 

23 

1\ . 

2') (). j t. S (j ]-" pi) 1" U c\ r y 0) ., 
...... ~J f J 9 [) (, 
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2 A. Yes. 

3 Q. memo from Father Lynn to the file regarding a 

4 telephone call from Dr. Donna Markham. 

5 A. Yes. 

6 Q. And Dr. Markham, do you recall now what her 

7 position was at that time? 

8 A. Not independently. 

9 Q. Okay. 

10 1\ . Ju:..:;t from this. 

1 1 O. She's identified in the memo as being a 

12 psychologist who is treating Father Gana at Southdown --

13 A. Yes. 

14 Q. is that correct? 

15 A. Yes. 

16 Q. And SouthdoHn I think we've touched on this 

17 before, but Southdo'l'ln is a Catholic treatment center iII 

19 A. Yes. 

20 Q. Ole i1 Y . And then the second full paraCJraph at. t.lt~~ 

2 ] b () L l (; Ill, f (1 t. her L y nnw r i t e s : "She," menn.ing Dr. MClrkham, 

2 2 11 r: n n f r U fl t P cI him abo uti t ," and him \.J 0 II 1 d r 0 fer t 0 F a L h £: r 

;, 4 II (. I . 

') r 
L. . I 
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2 

3 

ANTHONY JOSEPH CARDINAL BEVILACQUA 

incidents in which he was involved. She said all the 

allegations against him are true. He admitted 

4 everything." 

5 Did I read that correctly? 

A. Yes. 

69 

6 

7 Q. Cardinal, would this information have been reported 

8 to you in February of 1996, the fact that Father Gana had 

9 now finally admitted that he had sexually abused these 

10 boys? 

11 

12 

A. 

Q. 

I don't recall. 

I'm asking would it have been reported to you? 

13 Is this something of enough importance that you 

14 would have wanted to have known about it? 

15 A. I can't answer that. I don't know how they 

16 determined -- they can't be sending me all the files. 

17 Q. No. But what I'm asking you, sir, is: Given your 

19 the Archdiocese of Philadelphia, is the fact that one of 

20 your r~iests had admitted to having anal jntercourse with 

2] eleven, t .... 'elve And thirteen year old boys somettdng of 

22 f:nougl! jmt;orLi'lTlCP t.hat. you would hn'/(-' vJiH1t.Cc] jt. reported 

24 1\. 1 I ' s j 111 P (j r L i'l n L, b 1I l 1 h i'l V C iJ I w s j t i'l t j () nth all t}(' y 

W 0 1I J cI h a v e s (~n t t h j s t (l m (~ . 
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2 for a summary updating. I don't know how they would 

3 inform me. 

4 Q. I understand. I understand, but you would have 

5 wanted to know about this; that's what I'm asking you? 

6 A. I always would want to know, but . 

7 Q. Okay. And in your communications with -- and we've 

8 gone over this before, and I'm sorry to belabor the point, 

9 but in your communications with your subordinates, you 

10 made that known to them that you would want to know 

11 information like this, correct? 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

19 

20 

2 1 

22 

23 

24 

25 

A. 

Q. 

Well, important information. 

Okay. 

HR. SPADE: All right. It's twelve 

twenty-nine now, and as Mr. Gallagher indicated, 

we're going to break now how lunch. 

MR. GALLAGHER: Two o'clock. 

going to break until two o'clock, and then pleas(~ 

be back at two o'clock. Thank you. 

THE WITNESS: Okay. 'I'hank you. 

~--

MR. GALLAGHER: Cardini1], YOll can ] (~(lve 
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the documents here. The stenographer will be here 

during the lunch hour for 5ecurity. 

(Whereupon the witn?ss and his counsel 

"jere excused from the grand jl1ry room. 

----

. . . . "', ':.... '. . ;"". . ~~'~-'-. .~ . . . - '. '"". ~,; . ~ . ,~. 

L 

(l\ J IJJlclieoll r!;-'cf'::;S was hc] d. ) 

( E N I ) (I V V (l L II tel E I J 
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